
P R O T O K Ó Ł  Nr XXIII/2020 

z XXIII sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 25 września 2020 r. 

w Sali OSP w Kraszewicach 

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki 

nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej 

sesji przedstawia się następująco:  

 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad XXIII sesji Rady Gminy. 
3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 
4. Przyjęcie protokołów z obrad XXII sesji Rady Gminy. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji   

uchwał. 
6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

          1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

2) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kraszewice w roku 

     szkolnym 2020/2021, 

3) przystąpienia Gminy Kraszewice do stowarzyszenia o nazwie Związek 

    Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej, 

4) przystąpienia Gminy Kraszewice do Stowarzyszenia Gmin w 

    Powiatów Wielkopolski, 

5) utworzenia samorządowej instytucji kultury pod nazwą Muzeum 

     Elementarza. 

8. Interpelacje i zapytania Radnych.  

  9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zakończenie obrad. 
 

 

Wójt zawnioskował o wycofanie z porządku obrad uchwały nr 5. Powodem 

wycofania uchwały jest brak opinii Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego. Rada jednogłośnie przychyliła się do prośby pana wójta. 

 



 
   

 

Punkt 3. Wybór   Sekretarza obrad sesji  

Na Sekretarza Obrad XXIII Sesji Rady Gminy wybrany został radny Jan 

Wojtaszek. 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXII sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił sekretarza XXII sesji Daniela Pyrgla   

o wypowiedź na temat protokołu  z XXII sesji. 

Sekretarz XXII sesji  stwierdził,  że protokół  po poprawkach jest zgodny  

z przebiegiem sesji i zawnioskował o przyjęcie bez odczytania. 

 

 
Wniosek został przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 14, 
jestem przeciw 0, wstrzymuję się 0. 
 
 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym  

i realizacji   uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności  

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji    

w dniu  28 sierpnia 2020 r.  
 

Jan Puchała zapytał czy pojawiła się opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej 

odnośnie uchwały w sprawie kredytu długoterminowego do realizacji.  

WójtGminyodpowiedział, że nie pojawiła się. 

Jan Puchała poruszył kwestie wykupu gruntu pod drogę na ul. Leśnej 

Wójt Gminy  powiedział że z kredytu skorzystamy według potrzeb. Zostanie on 

przeznaczony na drogę na ul. Słonecznej. Gdy zaczniemy budowę wtedy 

zaciągniemy kredyt. Jeśli pojawi się opinia RIO w sprawie udzielenia nam 

kredytu to zrobimy przetarg na wyłonienie  banku który całość sfinansuje. Jeśli 

chodzi o wykup gruntów wszystko jest w trakcie realizacji na ul. Młyńskiej. 

Odwiedził nas geodeta, wytyczył całość, lecz całość musi zostać uwzględniona 

przez sąd w księgach wieczystych i dopiero wtedy możemy udać się do 

notariusza. Całość to szacunkowe ok. 500tys. zł, 15% z tego to ok. 75 tys. zł  

Rozważamy czy nie taniej będzie tylko z portalu internetowego skorzystać,  

a z obiegiem dokumentów się zastanowić. W ramach tego projektu mamy też 

doposażenie w sprzęt m. in. skanery, czytniki kodów kreskowych. 

Karol Golanowski zapytał o wymianę rur azbestowych na terenie gminy. 

Wójt Gminy odpowiedział, że złożony wniosek nie wymaga projektu we 

wniosku, żadnych kosztów nie ponieśliśmy w związku z projektem . Wniosek 

jest bardzo prosty nie potrzeba żadnych dodatkowych dokumentów. Z naszych 



szacunków wynika że koszty tego zadania to kwota 4 mln zł. Napisaliśmy 

wniosek i wnioskujemy o 75% . We wniosku nie została wpisana ul. Wieluńska. 

W wniosku o którym mówił  radny Golanowski w Urzędzie Marszałkowskim 

jest wpisana modernizacja  oczyszczalnia ścieków, modernizacja  stacja 

uzdatniania wody i wymiana rur, W tym nowym wniosku są wskazane 

wszystkie pozostałe rury . 

Radny Jan Puchała zapytał jakie mamy w tym nowym wniosku dofinansowanie  

Wójt Gminy odpowiedział, że dofinansowanie wynosi 66% 

Radny Jan Puchała stwierdził, że tamto dofinansowanie jest korzystniejsze 

Wójt Gminy poinformował, ze jesteśmy na liście rezerwowej, w tej chwili 55 

miejsce jest już dofinansowane , dlatego mam nadzieje że się uda dostać 

dofinansowanie, natomiast w nowym wniosku nie ma żadnej pewności , że nasz 

wniosek przejdzie. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał ponieważ w Info Ostrzeszów pojawiła się 

informacja, że remont Sali OSP Kraszewice kosztował 430 tys. zł a pan mówi, 

że koszt wynosi 400 tys. zł. skąd ta różnica ? 

Wójt Gminy poinformował, że to pytanie trzeba kierować do Ostrzeszów Info. 

Może gdzieś tam wystąpiło jakieś przejęzyczenie. Koszt remontu to poniżej 400 

tys. zł. 

 
 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący, Artur Chowański przedstawił radnym sprawozdanie  

z działalności  

    W dniu 29 sierpnia w Szkole Podstawowej w Kuźnicy Grabowskiej brałem 

udział w uroczystości pożegnania Pani Dyrektor Marianny Powązki wraz  

z p. Wójtem, p. Sekretarzem i p. Kierownik Świetlicy Środowiskowej. 

Podziękowaliśmy p. Mariannie za wiele lat owocnej pracy na stanowisku 

dyrektora szkoły. 

    13 września wraz z p. Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Stanisławą Zdych  

i z p. Wójtem brałem udział w III Ogólnopolskim Święcie pod nazwą 

„Wdzięczni Polskiej Wsi” pod patronatem Premiera Mateusza Morawieckiego 

w Pólku pod Bralinem. W czasie tego święta mieliśmy zaszczyt uczestniczyć  

w mszy świętej, spotkać się z przedstawicielami najwyższych władz 

państwowych i samorządowych oraz popróbować wyrobów kuchni regionalnej. 



Naszą gminę godnie reprezentowało koło gospodyń wiejskich z ul. Słonecznej 

za co chciałbym serdecznie podziękować. 

    22 września brałem udział w posiedzeniu komisji budżetowej na której był 

obecny Marszałek Województwa Wielkopolskiego p. Krzysztof Grabowski. Po 

posiedzeniu p. Marszałek odpowiadał na pytania dotyczące inwestycji 

wspomaganych finansowo ze środków Urzędu Marszałkowskiego na terenie 

naszej gminy a następnie odwiedził Salę OSP w Kraszewicach gdzie nastąpiło 

uroczyste otwarcie salki, pomieszczeń kuchni i toalet. Odbył się też objazd po 

budowanych drogach, placach zabaw, a na koniec w miejscowości Jelenie  

w obecności p. Marszałka nastąpiło otwarcie placu zabaw dla 

niepełnosprawnych. Dziękuję wszystkim radnym którzy wzięli udział  

w posiedzeniu komisji i objeździe wyżej wymienionych miejsc. Odbyły się też 

posiedzenia komisji rolnictwa i komisji oświaty. Bardzo proszę 

przewodniczących komisji o krótką informację na temat tych spotkań. 

 

Odbyły się 3 posiedzenia komisji stałych:  

W poniedziałek 21 września spotkała się Komisja Kultury, Oświaty, Zdrowia, 

Prawa i Porządku Publicznego, 

W środę 22 września  spotkała się  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

Rady Gminy, 

We wtorek 16 września obradowała Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki 

Żywnościowej, Handlu i Usług, 

Pan Przewodniczący poprosił przewodniczących poszczególnych Komisji  

o przedstawienie  krótkich  informacji z posiedzenia tych komisji. 

 

 

Sprawozdanie z komisji budżetowej przedstawił przewodniczący komisji 

Sylwester Gołdyn  

Komisja odbyła się 22 września 2020 r. komisja zajęła się tematem zmian  

w budżecie Gminy Kraszewice oraz uchwał na dzisiejszą sesję. Wspomniano po 

raz kolejny o obecności p. Krzysztofa Grabowskiego na posiedzeniu komisji. 

 

Sprawozdanie z Komisji Rolnictwa przedstawiła przewodnicząca komisji  

Radna Jolanta Łuszczek  

16 września odbyło się posiedzenie komisji rolnictwa . Przedmiotem komisji był 

objazd dróg, zaopiniowanie dróg do realizacji w 2021 r., zaopiniowanie 

usytuowania lamp solarnych, analiza materiałów sesyjnych, sprawy ogólne. 

Przedmiotem głównym obrad komisji był objazd drogi. Zaczęto od Urzędu 

Gminy - Głuszyna – ul. Młyńska – ul. Leśna – Głuszyna – Tułazy – Bigosy – 



Łękawki – Bigosy – Jelenie – ul. Słoneczna – Jaźwiny – Racławice (za 

budynkami) – Urząd Gminy (powrót). Drogi zaopiniowane do realizacji to 

Racławice (za budynkami – 1400m) i Tułazy  (droga tłuczniowa). 

Lampy solarne w Kuźnicy Grabowskiej (zakręt w stronę Czajkowa). Reszta  

w przyszłym roku. 

 

 

Sprawozdanie z Komisji Oświaty przedstawił  przewodniczący komisji Radny 

Jacek Wabnik 

Komisja odbyła się 21 września 2020 i podjęła następujące tematy 

1. Pozytywne zaopiniowanie wszystkich projektów uchwał 

2. Wyjazd do szkół, w celu sprawdzenia ich przygotowania do roku szkolnego 

2020/2021 

 

 

Punkt 7. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  

 

 

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXIII/157/2020  

w sprawie  zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

 (za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr    4 do niniejszego protokołu. 

 

 

2)określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kraszewice w roku 

szkolnym 2020/2021 

Projekt uchwały przedstawił sekretarz Gminy  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności  

14 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXIII/158/2020  

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kraszewice  

w roku szkolnym 2020/2021(za - 14 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymało 

się – 0 głosów), która stanowi załącznik nr    5 do niniejszego protokołu. 

 

http://kraszewice.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2020_10/BIPF5B0E807EBF3F5Z/okreslenia_sredniej_ceny_jednostki_paliwa_w_Gminie_Kraszewice....05.10.2020.pdf
http://kraszewice.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2020_10/BIPF5B0E807EBF3F5Z/okreslenia_sredniej_ceny_jednostki_paliwa_w_Gminie_Kraszewice....05.10.2020.pdf


 

3) przystąpienia Gminy Kraszewice do stowarzyszenia o nazwie Związek 

Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz  Gminy  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności  

14 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXIII/159/2020  

w sprawie przystąpienia Gminy Kraszewice do stowarzyszenia o nazwie 

Związek Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej(za - 14 głosów ,  

przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr  6 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

4) przystąpienia Gminy Kraszewice do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 

Wielkopolski 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz  Gminy 

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  żadnych    uwag i zapytań, 

więc Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności  

14 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXIII/160/2020  

w sprawie przystąpienia Gminy Kraszewice do Stowarzyszenia Gmin 

 i Powiatów Wielkopolski, 

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głos, wstrzymało się – 0 głosy), 

która stanowi załącznik nr  7 do niniejszego protokołu. 

 

 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie było żadnych  interpelacji 

 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 

Nie było odpowiedzi na interpelacje 

 

10. Wolne głosy i wnioski 

Radny Jan Puchała poinformował, że został zobligowany przez mieszkańców  

ul. ks. Strugały, aby zadać pytanie czy nie można przekształcić tej ulicy w ulicę 

jednokierunkową.  

Ponadto radny Jan Puchała zapytał, czy można by było przesyłać protokoły  

z poszczególnych komisji do wszystkich radnych. Pan Przewodniczący 

http://kraszewice.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2020_10/BIPF5B0E807E7DE9AZ/przystapienia_Gminy_Kraszewice_do_stowarzyszenia_o_nazwie_Zwiazek_Gmin...._05.10.2020.pdf
http://kraszewice.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2020_10/BIPF5B0E807E7DE9AZ/przystapienia_Gminy_Kraszewice_do_stowarzyszenia_o_nazwie_Zwiazek_Gmin...._05.10.2020.pdf
http://kraszewice.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2020_10/BIPF5B0E807DB1181Z/przystapienia_Gminy_Kraszewice_do_Stowarzyszenia_Gmin_i_Powiatow_Wielkopolski_05.10.2020.pdf
http://kraszewice.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2020_10/BIPF5B0E807DB1181Z/przystapienia_Gminy_Kraszewice_do_Stowarzyszenia_Gmin_i_Powiatow_Wielkopolski_05.10.2020.pdf


stwierdził, że nie widzi przeszkód, aby tak postępować w przyszłości, tym 

bardziej, że wszyscy radni mają laptopy i odbywać się to będzie drogą 

elektroniczną. 

 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Ostrzeszowskiego Radosław Gatkowski 

poinformował, że do 30 września można składać wnioski do powiatu do  

budżetu na przyszły rok.  

 

 

Punkt 11. Zakończenie obrad  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział w obradach - 

zamykając tym samym o godz. 10:45 XXIII sesję Rady Gminy Kraszewice.  
   

 

 Protokołowała:                  

  

   /-/ Lidia Plewa   
   
 


